

总第 247 期
2016 2

2016 年 4 月 10 日出版

西亚非洲 (双月刊)
WEST ASIA AND AFRICA

全国中文 核心期刊

主 编 杨 光
副 主 编 张宏明
常务副主编 安春英

编辑委员会

王林聪 刘中民
李伟建 李安山
李绍先 李智彪
李新峰 刘鸿武
安春英 杨 光
余建华 肖 宪
张倩红 张宏明
周 烈 洪永红
姚大学 姚桂梅
贺文萍 徐 新
唐志超 黄民兴
舒运国
[俄罗斯] 瓦西列夫
编辑部主任 安春英
副 主 任 詹世明
执 行 编 辑 樊小红

目 录

· 热点透视 ·

- [4] 蒂姆·尼布洛克教授论中东热点问题 龚 鑫

· 专题研究 ·

中国与中东：“一带一路”视阈下的发展合作

- [16] 阿富汗与“一带一路”建设：地区多元
竞争下的选择 黄民兴 陈利宽
- [32] 沙特阿拉伯的经济调整与“一带一路”的
推进 陈 沫
- [49] 中国在伊朗推进“一带一路”战略倡议的
政治环境与因应 范鸿达
- [65] 历史视野下的“土耳其梦”
——兼谈“一带一路”下的中土合作 咎 涛
- [91] “一带一路”视角下的中国与以色列关系 肖 宪
- [109] 中国埃及苏伊士经贸合作区：“一带一路”
上的新绿洲 马 霞 宋彩岑
- [127] “一带一路”与中国的中东战略 田文林
- ### · 学术评论 ·
- [147] 阿拉伯媒体的“一带一路”报道倾向研究 黄 慧

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org/>

C · O · N · T · E · N · T · S

IN FOCUS

- [4] Opinions on Current Situation in Middle East by Timothy Niblock *Gong Xin*

ACADEMIC FORUM

China and the Middle East: Development Cooperation in the Context of “The Belt and Road” Initiative

- [16] Afghanistan and “The Belt and Road”: A Choice in Regional Multiple
Competition *Huang Minxing & Chen Likuan*
- [32] Economic Adjustment in Saudi Arabia and The Promotion of “The Belt
and Road” Initiative *Chen Mo*
- [49] China’s “The Belt and Road” Initiative in Iran: Political Environment
and Coping Style *Fan Hongda*
- [65] “Turkey Dream” and Sino – Turk Cooperation under “The Belt and
Road” Initiative *Zan Tao*
- [91] “The Belt and Road” and China – Israel Relations *Xiao Xian*
- [109] China – Egypt Suez Economic and Trade Cooperation Zone: New Oasis
on “The Belt and Road” *Ma Xia & Song CaiCen*
- [127] “The Belt and Road” Initiative and China’s Middle East Strategy
Tian Wenlin

STUDY REVIEW

- [147] A Study on the Tendency of “The Belt and Road” Reports in
Arabic Media *Huang Hui*